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Abstract 

The conventional electrical network grids are considered very 

complicated networks therefore many measurement instatement are used to 

measure the parameters of these grid to solve the problem that accrued to 

maintain the stability of the network grid.  Therefore the modeling and 

simulating of grid-connected photovoltaic (PV) using MATLAB SIMULINK 

to simulate the PV generator integrated to the grid.  The simulation includes 

the study on response of PV generator when solar irradiance changes for 

studying the I–V and P–V characteristics of a PV array, and possibility of 

connecting to the utility grid.  
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 صمستخل

وحعخًذ عهً اجهشة قُاص يخعذدة حعخًذ حعخبز انشبكاث انقىيُت انكهزبائُت يٍ انشبكاث انًعقذة 

عهً قُاص كم انًعايلاث انقُاسُت بانشبكاث يًا َؤدي انً يعانجت انًشاكم انخٍ قذ حطزأ بانشبكت 

ًَذجت ويحاكاة انخلاَا انشًسُت انًخصهت يع عهُه حعخبز انقىيُت حخً َخى اسخقزارها بانصىرة انًطهىبت 

شًسُت عهً انخىاسٌ يع انشبكت انعايت  نخشوَذها  بانقذرة انشبكت انعايت حُث حى حىصُم انخلاَا ان

وحخضًٍ انًحاكاة دراست  انكافُت نخغذَت الاحًال انًىصهت وحًج انًحاكاة باسخخذاو بزَايج انًاحلاب.

انخغُز فٍ الاشعاع انشًسٍ نذراست خصائص انخُار وانجهذ انًخىنذاٌ يٍ انخلاَا انشًسُت وايكاَُت 

 نقىيُت.حىصُهها يع انشبكت ا
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